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برای اطلاع مسئولان
مخاطبان گرامی، ستون»برای اطلاع مسئولان « صدای شما را به صورت مستقیم به اطلاع مسئولان استان 

می رساند.

شهرداری

 متاسفانه شهرداری مشهد در بولوار خیام 
جنوبی اقدام به بر پایی شهر غذا کرده و هر شب 
با پخش برنامــه های مختلف با صــدای بلند از 
بلندگوهایشــان تــا ســاعت 24 آرامــش را از 
ســاکنان محله گرفته است. شــفاهی شکایت 
خود را خدمــت شــهردار کل و همچنین عضو 
شورای شهر برده ایم و همچنین تلفنی چندین 
بار به 137 اعــلام کرده ایم ولــی ترتیب اثری 
نــداده اند. ســازمانی کــه باید متولــی آرامش 
شــهروندان باشــد متاســفانه مخــل آســایش 

شده...
 من دبیر ناحیــه ۶ آموزش و پرورش مشــهد 
هستم. متاسفانه نظم و انضباط در برخی مدارس 
ناحیه هیچ جایگاهی ندارد و جلسه امتحان نوبت 
دوم بدون هیــچ نظمــی و در کمال هــرج و مرج 
برگزار می شود .متاسفانه شــکایت ما هم راه به 

جایی ندارد.
 باز نزدیک انتخابات میشه مسئولان شروع 
می کنند مشــکل مردم را حل کردن ، باز اطلاع 
رسانی برای حل مشکل پدیده ، پول های به باد 
رفته موسســه هاو آســفالت کــردن کوچه های 

خاکی و ...
 چرا شــهرداری منطقه 8 با مغــازه دارهای 
خیابان شــیرازی)بین چهارراه شهدا و شیرازی 
10( کــه با ایجاد ســد معبــر و گذاشــتن موتور و 
دوچرخه و جعبه های آجیل باعث مزاحمت برای 

عابران می شوند برخورد نمی کند؟
 اگــه دور زدن قبل از میــدون وخلاف جهت 
بقیه خودروها قانونی شده راهنمایی و رانندگی 
اطلاع بده.به تازگی همــه راهنما هم می زنند و 

طلبکار هم هستند!
 از سیمای مرکز خراسان رضوی درخواست 
می کنیم مستند مســابقه خانه ما را یک ساعت 

زودتر یعنی ساعت 24 پخش کند.
از روزنامه خراســان می خواهیم از مجتمع 
مسکونی پردیس انتهای وکیل آباد گزارش تهیه 
کننــد و مشــکلات و معضــلات آن را بــه گــوش 

شهرداری و نیروی انتظامی برسانند.
 ســاختمان بلااســتفاده ابتدای وکیل آباد 

۶4)شهرک شهربانی( را تعیین تکلیف کنید.
نشــان فردوســی باباج خواهی چه ســودی 
داردکه رئیس شورای شهرمشهدبه هروسیله ای 

می خواهد آن را کسب کند؟شما اگرراست می 
وظیفــه  کنیدکــه  منــت  بــی  گوییدخدمــت 

شماست...
 از شــهرداری منطقه4 درخواست داریم به 
فکر ایجاد فضای سبز در پنجتن48 شهید قربانی 
1 و3 برای رفاه حال سالمندان وکودکان باشند. 
آیا اصلا قرار هست دراین مکان فضای سبز ایجاد 

شود؟
 ازروزنامه محترم خراسان تقاضادارم اطلاع 
رسانی کنندکه آیا مال باختگان پدیده وپردیسبان 
حتما باید برای رسیدن به سرمایه ازدست رفته 
شان دادخواست ارائه کنندیاهنگامی که متهمان 
محاکمه شدند خود دادستانی فراخوان خواهد 
داد؟ خواهش می کنم پیگیری واطلاع رســانی 
کنید چــون مادرشهرســتانیم ونمــی دانیم چه 

کارکنیم .ممنون
 شــهرداری منطقــه2 ناحیــه1؛ ســپاس و 
تشــکر فراوان برای جمــع آوری پــل غیر مجاز 
واقع در بولوار فردوســی مقابل آپارتمان های 
مرتفع کارواش خیام که مزاحمت فراوان برای 

شهروندان داشت...

شهرستان ها

باغ ها و زمین های زراعی شهرستان کاشمر 
کی سنددار می شوند؟

 از دادســتان، شهردار و شــورای اسلامی 
شهرســتان ســرخس تقاضــا داریــم بــه داد ما 
کارگران پسماند شهرستان که 24 نفر هستیم 
برســد. ما با هــزار زحمــت ضایعــات را جمع و 
خریداری می کنیم و باید هر تنی به اجبار 200 
هزار تومان پول زور به پیمانکار شــهرداری که 
یک نفــر اســت و ماهیانــه ۶0 میلیــون تومان 
خالصــی نصیب اش می شــود بدهیــم! تقاضا 
داریم که حداکثر هر تنی 100 هزار تومان از ما 
بگیرد و پیمــان را به چنــد نفر در شــهر واگذار 
کنید تا تعداد بیشــتری نــان بخورنــد و درآمد 
میلیونی نصیب یک نفر و یک خانواده پارتی دار 

نشود.
 ریاســت محترم پاســگاه انتظامی ویرانی 
چراازسرقت های منطقه دیزدرجلوگیری نمی 
کنیــد؟ بــه فاصلــه 20 روزچندمرتبه ســرقت 
شده. لطفاامنیت دیزدررابرقرارکنید. تشکر.
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با شناسایی اراضی مستعد  در فاصله 100 کیلومتری جنوب شرقی مشهد برای احداث فرودگاه جدید مطرح شد

احتمال کوچ  راه آهن به فرودگاه
دفتر فنی استانداری: منابع طبیعی سه گزینه برای جانمایی فرودگاه جدید معرفی کرده است

گزارش

مسعود حمیدی

  بعد از دســتور اســتاندار مبنی بر مشخص شدن 
اراضی مستعد برای احداث فرودگاه جدید مشهد، 
منابع طبیعی اســتان ســه محل را بــرای احداث 
فرودگاه جدید مشــهد معرفی کرده است و بنا بر 
اذعان مدیــرکل فرودگاه های اســتان فــرودگاه 
جدیــد جایگزین فــرودگاه فعلی مشــهد خواهد 
شــد و فرودگاه شهید هاشــمی نژاد مشهد تغییر 
کاربری خواهــد داد که یکــی از گزینه های تغییر 
کاربری جانشینی راه آهن مشهد به جای فرودگاه 
فعلی مشهد اســت.به گزارش خراسان رضوی، 
جابه جایی فرودگاه شــهید هاشــمی نژاد مشهد 
بــه دلیــل آلودگی هایــی که ایــن فــرودگاه برای 
شهروندان مشهدی به بار می آورد و نیز نزدیکی آن 
با مناطق مسکونی و ایجاد آلودگی صوتی پروازها، 
موضوعی اســت کــه چندین ســال اســت مطرح 
می شود.چند ســال اســت راهکارهای متفاوتی 
برای برطرف کردن این دغدغه ها و آلودگی های 
ایجادشده بر اثر پرواز هواپیماها مطرح شده است؛ 
مانند احــداث باند »مــورب« و حتــی جابه جایی 
فرودگاه که در سال 91 و بعد از مصوبه سفر چهارم 
هیئت دولت دهم به استان بسیار جدی شد که در 
آن مقطع چلندری مدیرکل فرودگاه های خراسان 
رضوی از احداث فرودگاه جدید مشهد در زمینی 
به مســاحت هزار و 500 هکتــار در فاصله 30 تا 
40 کیلومتری مشــهد خبر داده بود؛ اما در سال 
93 به دلیل هزینه های بالا، طرح جابه جایی این 
فــرودگاه منتفی و تصمیم ها بیشــتر در خصوص 
ایجاد باند مورب و توسعه فرودگاه کنونی با جذب 

سرمایه گذاری خارجی گرفته شد.
18 فروردین امســال اســتاندار خراسان رضوی 
موضوع جابه جایی فرودگاه مشهد را مطرح و اظهار 
کرد:"کلان شــهر مشــهد نیازمند یک فرودگاه با 
سطح کیفی بالاتر است که برنامه ریزی های لازم 
برای تعیین مکان جدید آن و تعیین مشاور خارجی 
برای انجام مطالعات در حال انجام است و تا چند 

ماه آینده به نتیجه خواهد رسید".
 ایــن اظهــارات در ابتــدا چنــدان جــدی بــه نظر 
نمی رســید تــا ایــن کــه 10 اردیبهشــت جــاری 
اســتاندار به طور رســمی جلســه ای را بــا عنوان 
امکان سنجی جابه جایی فرودگاه شهید هاشمی 
نــژاد برگــزار کــرد و در ایــن جلســه مصوب شــد 
"زمین های دولتی با مساحت بیش از هزار هکتار و 
بافاصله مناسب و استاندارد از شهر مشهد طی یک 
هفته آینده برای ساخت فرودگاه جدید شناسایی و 
به اداره کل فرودگاه های خراسان رضوی معرفی 
شود تا اقدامات اجرایی برای تعیین گزینه نهایی 
انجــام شــود".  در این جلســه همچنین بــا تأکید 
استاندار مقرر شد شهرداری مشــهد برای انجام 
مطالعات اقتصادی زمین فعلی فرودگاه شــهید 
هاشمی نژاد و برآورد میزان درآمد حاصل از تغییر 

کاربری آن اقدام کند".

 منابع طبیعی 3 گزینه را پیشنهاد داده 	 
است

بعد از گذشــت مهلت یک هفتــه ای اســتاندار به 
ســراغ معاونــت عمرانی اســتانداری رفتیــم تا از 
سرنوشت دستور استاندار باخبر شویم. مدیرکل 
دفتــر فنی،امور عمرانــی، حمل ونقــل و ترافیک 

اســتانداری در گفت وگو بــا خراســان رضوی در 
خصوص دستور استاندار برای شناسایی اراضی 
موردنیاز احداث فرودگاه جدید مشهد اظهار کرد: 
بنا بود اداره کل منابع طبیعی استان از اراضی در 
اختیار، چند زمین را با مشخصات موردنیاز و با در 
نظر گرفتن همه استانداردهای زیست محیطی و 
دیگر پیش نیازهای قانونی به استانداری معرفی 
کند.مهدی سالیانی افزود: اداره کل منابع طبیعی 
استان طی مهلت مقرر، سه قطعه زمین موردنیاز 
را به اســتانداری معرفی کرده است. گزینه های 
پیشنهادی ارائه شده به شرکت فرودگاه های کشور 
اعلام می شود تا این شرکت مطالعات فنی خود را 
بر آن ها انجام دهد. از این رو تا زمانی که مطالعات 
شــرکت فرودگاه ها به انجــام برســد و اعلام نظر 
این شرکت به ما منعکس شود،  نمی توان درباره 

جزئیات محل های مشخص شده اظهارنظر کرد.
وی ادامــه داد: هــدف از انتخــاب اراضــی منابع 
طبیعی برای این طرح درواقع هزینه نکردن برای 
تهیه زمین فرودگاه است و این که از منابع دولتی 
برای این موضوع هزینه نشود و از سرمایه گذاران 
خصوصی استفاده شود؛ اما اکنون نمی توان بیش 

از این در خصوص جزئیات اظهارنظر کرد.

این که فرودگاه جدید باشد یا فرودگاه 	 
دوم بستگی به سیاست وزارت راه و 

شهرسازی دارد
مدیر دفتر فنی اســتانداری در خصــوص این که 
بناســت فرودگاه جدید جایگزین فرودگاه فعلی 
مشــهد باشــد یا در نقش فرودگاه دوم برای شهر 
مقدس مشهد است؟ گفت: در این باره هنوز هیچ 
تصمیم قطعی گرفته نشده است و این موضوع به 
سیاست های وزارت راه و شهرسازی بستگی دارد 
و هم اکنون تنها شناسایی زمین هایی که قابلیت 

احداث فرودگاه را دارند، مدنظر است.

پیشنهاد اولیه برای جانشینی راه آهن به جای 	 
فرودگاه مشهد

وی بابیان این که احداث فرودگاه مشهد مصوبه 
هیئت دولت در سفرهای اســتانی سال 1388 
را دارد، در خصوص پیش فرض های ممکن برای 
فرودگاه فعلی مشهد و این که ممکن است راه آهن 
مشهد جانشین فرودگاه مشهد شود، اظهار کرد: 
موضوع جانشینی راه آهن به جای فرودگاه شهید 
هاشمی نژاد یکی از پیشنهادهای اولیه ای است 
که در این باره ارائه شده است ولی هنوز هیچ کدام 

از این پیشنهاد ها نهایی و قطعی نشده اند.

اراضی در شعاع 100 کیلومتری مشهد 	 
معرفی شده اند

مدیرکل منابــع طبیعی و آبخیزداری اســتان نیز 
در خصــوص جزئیــات اراضــی معرفی شــده بــه 
استانداری به خراسان رضوی گفت: بر اساس آن 
چه استانداری از ما درخواست کرده است، اداره 
کل منابــع طبیعی اراضــی را که در شــعاع 100 
کیلومتری مشــهد قرارگرفته اند، شناسایی و به 

آن ها معرفی کرده است.
علیرضا صحرایی بابیــان این که فعــلًا نمی توان 
در خصوص جزئیات ایــن اراضی اظهارنظر کرد، 
افزود: ما تنهــا اراضــی را که بــالای 500 هکتار 
وســعت دارند، به اســتانداری معرفــی کردیم اما 
می توان گفت که تنها اراضی که در شرق و جنوب 
شرق مشهد قرار دارند، چنین قابلیت هایی دارند. 
هرچند تصمیم گیری در خصوص کیفیت اراضی و 
مسائل زیست محیطی و فنی به هیچ وجه بر عهده 
منابع طبیعی نیست و ما تنها اراضی که این قابلیت 

را دارند، به استانداری معرفی کردیم.

مطالعات شهرداری یک ماهه و سطحی است	 
از ســوی دیگر بر اســاس دستور اســتاندار بنا بود 
شهرداری مشهد مطالعات اقتصادی زمین فعلی 
فرودگاه شهید هاشمی نژاد مشهد و برآورد میزان 
درآمد حاصل از تغییر کاربری آن را انجام دهد؛ به 
همین دلیل برای پیگیری این موضوع به ســراغ 
معاون شهرســازی و معماری شــهرداری مشهد 
رفتیم. محمدرضا حســین نــژاد در گفــت وگو با 
خراسان رضوی اظهار کرد: مهلتی که استانداری 
به شــهرداری مشــهد داده  یک ماهه بوده و هنوز 
مطالعات شروع نشده است. البته این مطالعات 

قرار است به صورت سطحی انجام شود.
وی در خصوص دلیل ســطحی بــودن مطالعات 
توضیح داد: زمانی که یک طرح قوی تثبیت شده 
باشــد مطالعات آن به صورت دقیق انجام خواهد 
شد اما زمانی که بر اساس پیش فرض جابه جایی 
بناست مطالعه ای انجام شود، سطحی خواهد بود. 
موضوع جابه جایی فرودگاه مشهد یک راهبرد و 
نگره کلی و متغیر است به طور مثال اگر قرار باشد 
در یک پیش فرض راه آهن به محل فرودگاه جابه 
جا شــود، آن وقت زمین راه آهن باید به عنوان یک 
آورده موردمطالعه قرار گیرد بنابراین تا زمانی که 
این طرح توســط نهادهای مربوط تاییــد و نهایی 
نشود، به صورت پیش فرض در نظر گرفته می شود.
حســین نژاد دربــاره ضــرورت احداث فــرودگاه 
جدید مشهد توضیح داد: درواقع مرحله اول این 

پروژه شناسایی اراضی دارای ظرفیت است و در 
مرحله دوم هزینه هــای انجام این طرح بــرآورد و 
مراحل بعدی نیز انجام می شود. اما برآورد این که 
از محل فعلی فرودگاه مشــهد چه میزان عایدات 
می تواند صــرف این جابــه جایی شــود، بر عهده 

شهرداری است.

اگر منابع مالی اجازه دهد جابه جایی 	 
فرودگاه ضروری است

وی در خصوص ضرورت جابه جایی فرودگاه شهید 
هاشمی نژاد نیز گفت: این که تمام راهبرد ما تنها 
توسعه فرودگاه فعلی باشد اشتباه است؛ از سویی 
آلودگی هایی که فرودگاه فعلــی ایجاد می کند، 
قابل توجه اســت. علاوه بر این بیشــتر شهرهای 
مهم دنیا تنهــا به یک فــرودگاه متکی نیســتند و 
حتی ازنظر پدافند غیرعامل تمرکز روی تنها یک 
فرودگاه صحیح نیست. البته این جابه جایی باید 
طی طرح مشخص شــود که قرار است به صورت 
100درصد باشد یا بخشی از فرودگاه فعلی حفظ 
شود.معاون شهردار مشــهد ادامه داد: اگر منابع 
و اعتبــارات مالی اجــازه دهد ازنظر شهرســازی 
جابه جایی فرودگاه مشهد کاملًا ضروری است. 
البته نافی این نیســت که مطالعات طــرح انجام 
نشــود و هیچ برنامه ای برای جابه جایی فرودگاه 
مشهد وجود نداشته باشــد. از این رو باید از طرح 
موضوع و پیگیری های استاندار در این خصوص 

حمایت شود.

دلیلی ندارد مشهد دو فرودگاه داشته باشد	 
 مدیر کل فرودگاه های استان نیز در گفت وگو با 
خراسان رضوی با تأکید بر این که فرودگاه جدید 
مشهد بناست تا 15 سال آینده ساخته شود، درباره 
این که فــرودگاه جدید قرار اســت فــرودگاه دوم 
مشهد باشد یا جایگزین فرودگاه فعلی شود، اظهار 
کرد: فرودگاه جدید هر زمان کــه به بهره برداری 
برســد جایگزین فــرودگاه فعلی مشــهد خواهد 
شــد و هیچ دلیلی وجود ندارد برای شهری سه یا 

چهارمیلیون نفری دو فرودگاه  تأسیس شود.

طرح های توسعه  فرودگاه فعلی مشهد را 	 
ادامه می دهیم

محمدباقــر قاســم زاده درباره طرح های توســعه 
فرودگاه فعلی مشــهد نیز گفــت: با توجــه به این 
که فــرودگاه جدید تا 15 ســال آینــده راه اندازی 
می شــود، از این رو ضــرورت دارد کــه طرح های 
توسعه فرودگاه فعلی را با توجه به تعداد مسافران و 
گردشگرانی که به مشهد مقدس مشرف می شوند 
مدنظر داشــت و فــرودگاه فعلــی را تــا زمانی که 
فرودگاه  جدیــد راه اندازی و جایگزیــن  فرودگاه 

شهید هاشمی نژاد مشهد شود، توسعه داد.
وی درباره سرانجام همکاری شرکت فرانسوی 
بــرای توســعه فــرودگاه کنونــی مشــهد گفت: 
همکاری شرکت فرانسوی برای توسعه فرودگاه 
شــهید هاشــمی نژاد به طورکلی منتفی شــده 
اســت.مدیرکل فرودگاه هــای اســتان دربــاره 
احتمال جانشــینی راه آهــن به جای فــرودگاه 
مشــهد نیز اظهار کرد: به هرحــال بعدازاین که 
فرودگاه جدید مشــهد راه اندازی شد فرودگاه 
فعلــی تغییــر کاربری خواهــد داد و جانشــینی 
راه آهن مشــهد به جــای فرودگاه فعلــی یکی از 
پیشنهاد های مطرح شده در این خصوص است. 
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